
P R O T O K Ó Ł  Nr V/2011 
z obrad VIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie 
 

 
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz.10:15 otworzył VIII Sesję Rady Gminy 
i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczą wszyscy radni.  
 
Sesja odbywała się w sali narad Gminnego Centrum Kultury w Mszanowie i trwała do godz. 
16:10. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- radni powiatu nowomiejskiego wymienieni w załączniku nr 2: Marcin Buliński i Wacław 
Jabłoński 
- Skarbnik Gminy Ewa  ŚpiŜewska 
- insp. ds. planowania przestrzennego Zygmunt Grubalski 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska  
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewelina Tuchalska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Komendant Gminny Ochotniczych StraŜy PoŜarnych Janusz Łupaczewski 
- Prezes Zakładu Usług Komunalnych w Mszanowie Leszek Moczadło  
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 3 
- przedstawiciele mediów 
- Prezes Zarządu Związku Gmin Ostródzko-Iławskich „Czyste Środowisko” – Leszek 
Rochowicz 
- Łukasz Rumiński nauczyciel w Zespole Szkół im. Jana Pawła II w Jamielniku 
- Dorota Lipska nauczycielka w Zespole Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie 
 
Porządek obrad:  

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad VII Sesji Rady. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2011. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów w miejscowości Pustki (obręb geodezyjny Radomno), 
Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Jamielnik. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za pobór wody oraz za 

odprowadzanie ścieków. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Gminą Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie, a Gminą Kurzętnik w sprawie 
realizacji inwestycji wspólnej pod nazwą „Budowa drogi Gwiździny – Krzemieniewo”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 
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uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto 
Lubawskie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie apelu przeciwko zaniechaniu realizacji budowy 
obwodnicy drogowej Nowe Miasta Lubawskiego. 

14. Informacja o funkcjonowaniu oświaty w roku 2010. 
15. Odpowiedzi na zapytania i wnioski.  
16. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Sekretarzem obrad wybrano radnego Przemysława Kotewicza. 
 
Ad 3 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski poprosił sekretarza VII Sesji o przedstawienie 
informacji o protokole.  
 
Radny Stefan Ławicki poinformował, Ŝe zapoznał się z protokołem z poprzedniej Sesji. Treść 
protokołu bardzo dokładnie odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z VII Sesji. 
 
 
Ad 4  
Przewodniczący Rady zaproponował następujące zmiany porządku obrad:  
- jako punkt 11: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą 
Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie, a Gminą Kurzętnik w sprawie realizacji inwestycji 
wspólnej pod nazwą „Budowa drogi Gwiździny – Krzemieniewo”. 
 
- jako pkt 12  
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 
- jako pkt 13  
Podjęcie uchwały w sprawie apelu przeciwko zaniechaniu realizacji budowy obwodnicy 
drogowej Nowe Miasta Lubawskiego. 
 
Dotychczasowe punkty 11, 12 i 13 będą 14, 15 i 16. 
 
Innych zmian nie zgłoszono. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie dokonała zmiany porządku obrad. 
 
 
Ad 5 
Wójt przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym od 
27.04.2011r. do 25.05.2011r.: 
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- 27.04.2011 Wójt spotkał się z sołtysami. Podziękował ustępującym sołtysom za 
dotychczasową pracę. Sołtysom bieŜącej kadencji pogratulował wyboru i wręczył telefony 
słuŜbowe dla polepszenia komunikacji między Urzędem, a sołtysami, co znacznie usprawni 
zarządzanie Gminą. 
- 28.04.2011 Wójt uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Związku Gmin Północnego 
Mazowsza,    
- 29.04.2011 brał udział w Walnym Zgromadzeniu Członków Wojewódzkiego Związku Spółek 
Wodnych w Toruniu z/s w Chełmnie, podpisał aktu notarialny z Panem Zboińskim w sprawie 
przejęcia działki pod potrzeby drogi gminnej w Pacółtowie, 
- 03.05.2011 jako gospodarz reprezentował Gminę w Powiatowych Obchodach Dnia 
StraŜaka w Skarlinie. Podczas uroczystości Wiceminister Spraw Wewnętrznych i 
Administracji w asyście Wójta wręczył Złote KrzyŜe Zasługi sołtysom Panu Adamowi 
Szantyrowi i Panu Romanowi Sienkowskiemu. Wójt złoŜył gratulacje członkom orkiestry dętej 
w Skarlinie z okazji 35-lecia działalności artystycznej. 
-04.05.2011 Wójt poparł działania radnej Mirosławy Granicy i zwrócił się do PKP z prośbą o 
udostępnienie dla podróŜnych dworca PKP w Jamielniku, 
- 06.05.2011 Wójt włączył się w akcję sprzątania lasu w Bratianie, 
- 09.05.2011 spotkał się z Dyrektorem Oddziału Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 
Autostrad w Olsztynie w sprawie zmiany negatywnej decyzję dotyczącej uzgodnienia 
wyjazdu na drogę krajową nr 15 w Łąkach Bratiańskich. Budowa nowej drogi osiedlowej jest 
niezbędna dla zagospodarowania gminnych działek budowlanych. Uzyskano ustne 
zapewnienie, iŜ będzie moŜliwa zmiana decyzji. Drugą sprawą omawianą podczas spotkania 
była budowa chodnika z Bratiana do Nowego Miasta Lubawskiego wzdłuŜ drogi krajowej. 
Ustalono, iŜ Gmina wystosuje pismo do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w 
Warszawie, w którym będzie domagać się zmiany dotychczasowego stanowiska i wyraŜenia 
zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Oddziałem Dyrekcji w Olsztynie, a Gminą Nowe 
Miasto Lubawskie w sprawie wykonania dokumentacji projektowej na budowę chodnika. 
Pismo zostało wysłane, oczekujemy na odpowiedź.  
W tym dniu Wójt spotkał się równieŜ z Zastępcą Dyrektora ds. Handlowo-Eksploatacyjnych 
PKP S.A., w sprawie uzyskania zgody na składowanie zakupionego tłucznia na torowisku 
PKP oraz przyśpieszenia zawarcia umowy dzierŜawy na część torowiska przechodzącego 
przez drogę gminną w Bratianie. Zawarcie umowy umoŜliwiłoby Gminie dokonanie naprawy 
drogi. W trakcie spotkania dokonano następujące ustaleń: wyznaczono termin zawarcia 
porozumienia dotyczącego składowania tłucznia pomiędzy PKP, Firmą TEAM demontującą 
torowisko i Gminą. Wójt odebrał do oceny prawnej umowę dzierŜawy na część torowiska 
przechodzącego prze drogę gminną.  
- 10.05.2011 Wójt uczestniczył w spotkaniu Pomorskiej Grupy Consultingowej w sprawie 
utworzenia grupy zakupowej oraz spotkał się z przedstawicielem firmy TEAM w sprawie 
tłucznia z torowiska, 
- 11.05.2011 uczestniczył w posiedzeniu Komitetu Organizacyjnego VIII Wojewódzkiego Dnia 
Pszczelarza oraz w obchodach Dnia Inwalidy organizowanych przez Polski Związek 
Emerytów i Rencistów. Tego dnia uczestniczył równieŜ w spotkaniu Syndyka z byłymi 
pracownikami firmy Humdrex oraz podjął starania w celu uporządkowania formalności 
związanych z administrowaniem boiska Orlik i wyposaŜeniem świetlic w Tylicach, Chroślu i 
Mszanowie, 
- 13.05. 2011r. Wójt zapoznał się z raportem dotyczącym przeglądu dokumentów Zakładu 
Usług Komunalnych w Mszanowie za pierwsze 2 miesiące działalności Spółki. Audytor 
wewnętrzny stwierdziła w nim, iŜ dokumentacja księgowa prowadzona jest w sposób 
nieczytelny, nie pozwalający m.in. na prowadzenie rozrachunków z poszczególnymi 
odbiorcami. W związku z tym odstąpiono od dalszego przeglądu i zasugerowano 
zaangaŜowanie biegłego rewidenta, który mógłby wydać wiarygodną i wiąŜącą opinię.  
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- 14.05.2011r. brał udział w Patronalnym Święcie Rolników Świętego Izydora w Lipach, 
- 16.05.2011r. z okazji 90 urodzin spotkał się z Panią Łucją Ługowską oraz uczestniczył w 
posiedzeniu wspólnym Komisji Rady Gminy, na którym zaprezentowano system budowy 
przydomowych oczyszczalni ścieków, przedstawiono wniosek o zmianę taryfy za wodę i 
ścieki. Prezes Miejskiego Zakładu Usług Komunalnych i Wiceburmistrz przedstawili warunki 
porozumienia w sprawie odbioru ścieków z Mszanowa.  
Prezes Zakładu Usług Komunalnych w Mszanowie przedstawił planowane zmiany mające na 
celu polepszenie kondycji finansowej Spółki.   
- 18.05.2011r. uczestniczył w posiedzeniu Związku Gmin Północnego Mazowsza w Brodnicy 
oraz w posiedzeniu Kółka Rolniczego w Chroślu, które dotyczyło podsumowania działalności 
za 2010 rok, perspektyw rozwoju i współpracy Kółka z Gminą.  
- 19.05.2011r. brał udział w Walnym Zgromadzeniu Członków Stowarzyszenia Miast, Gmin i 
Powiatów Dorzecza Drwęcy, na którym zaprezentowano projekt „Ochrona i walorów 
przyrodniczych rzeki Drwęcy w kontekście jej wykorzystania  turystycznego”. Stowarzyszenie 
jest beneficjentem projektu.  
- 20.05.2011r. uczestniczył w posiedzeniu Zarządu Związku Gmin Ziemi Nowomiejskiej, które 
odbyło się w Brzoziu. Tematem obrad było powołanie lokalnej organizacji turystycznej, której 
zadaniem byłaby promocja turystyczna gmin, wspólny zakup osprzętu do konserwacji 
sztucznych nawierzchni, zagroŜenia związane z opóźnieniem budowy obwodnicy Nowego 
Miasta Lubawskiego, porozumienie międzygminne w sprawie wyłapywania bezdomnych 
dzikich zwierząt poprzez czasowe usypianie za pomocą broni Palmera.   
- 21.05.2011 Wójt spotkał się z Panem Rafałem Chudzikowskim w sprawie projektu remontu 
świetlicy w Nowym Dworze.  
W tym dniu uczestniczył w Warmińsko-Mazurskich Dniach Rodziny w powiecie 
nowomiejskim oraz w obchodach 120-leci istnienia Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Biskupcu, 
- 23.05.2011 wspólnie z Panem Markiem Arentowiczem wizytowali gospodarstwa rolników 
nominowanych do odznaczenia medalem „ZasłuŜony dla Rolnictwa”. Wybrano 2 najlepszych 
rolników. Tego samego dnia brał równieŜ udział w VIII Powiatowym Happeningu 
Ekologicznym dla klas I - III w Jamielniku.  
- 24.05.2011r. uczestniczył w posiedzeniu komisji przetargowej. W obecności Prezesa 
ENERGY SOLUTION dokonał otwarcia ofert na dostawę energii elektrycznej. 
Najkorzystniejszą ofertę złoŜyła firma Vattenfall Sales Poland Spółka z o.o. w Gliwicach. 
Umowa na dostawę energii elektrycznej dla Urzędu Gminy i jednostek  podległych będzie 
obowiązywała od września 2011r.  do grudnia 2012 roku. Oszczędności z tego tytułu wyniosą 
50.121,- zł. brutto. Wcześniej 27 kwietnia rozstrzygnięto przetarg na dostawę energii dla 
Zakładu Usług Komunalnych, umowa obowiązywać będzie od 1 stycznia do 31 grudnia 2012 
roku, a oszczędności wyniosą 51. 423,- zł. brutto. 
 
W okresie międzysesyjnym Wójt wydał następujące zarządzenia: 
- 28.04.2011r. w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości, oznaczonej ewidencyjnie 
działką nr 56/7, połoŜonej w obrębie geodezyjnym Pacółtowo, gmina Nowe Miasto 
Lubawskie, 
- 28.04.2011r. w sprawie zmiany budŜetu na rok 2011, 
- 4.05.2011r. w sprawie otwartego konkursu ofert na realizację w 2011 roku zadań 
publicznych przez organizacje pozarządowe i inne uprawnione podmioty prowadzące 
działalność poŜytku publicznego zadań publicznych w zakresie kultury, sztuki, ochrony dóbr 
kultury i dziedzictwa narodowego, ratownictwa i ochrony ludności, 
- 11.05.2011r.w sprawie powołania zespołu do spraw przygotowania i wdroŜenia 
elektronicznego obiegu dokumentów oraz cyfrowego urzędu. 
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Ad 6 
Zapytania i wnioski zgłosili: 
 
Sołtys Roman Sienkowski  zapytał, czy przewiduje się zatrudnienie osób na prace 
interwencyjne. Na terenie wsi nie tylko Bratian konieczne jest wykonanie prac porządkowych 
np. koszenie.  
Radny Przemysław Kotewicz  wnioskował o zarezerwowanie około 10 minut na wypowiedź 
w sprawie obrad wczorajszej Komisji Oświaty. 
 
Przewodniczący Rady odpowiedział, Ŝe udziela mu teraz głosu. 
 
Radny Przemysław Kotewicz odniósł się do sprawy kosztów utrzymania szkół omawianych 
na posiedzeniu Komisji Oświaty w dniu wczorajszym. Wiemy, Ŝe koszty są bardzo wysokie, a 
budŜet Gminy bardzo obciąŜony. Poinformował o programie termomodernizacji z 
Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej dla samorządów pod 
kątem zmniejszenia kosztów utrzymania obiektów uŜyteczności publicznej, m.in. szkół, 
Urzędu Gminy. Jest moŜliwość skorzystania ze środków z tego funduszu na 
termomodernizację związaną z odnawialnymi źródłami energii, m.in. pompy ciepła. W 
ramach tego projektu inwestycja moŜe być sfinansowania w 90%, w tym 30 % to forma 
bezzwrotna, spłata pozostałych 60%  rozpoczyna się po 1,5 roku od  zakończenia inwestycji, 
w ratach przez 15 lat. Wkład własny wynosi 10%. Projekt moŜe obejmować kilka obiektów, 
jego kwota nie moŜe być mniejsza aniŜeli 2 mln złotych. Z informacji przedstawionej wczoraj 
wynika, Ŝe koszty ogrzewania szkół wynoszą 500 tys. zł. rocznie. Ta inwestycja pozwoliłaby 
zmniejszyć koszty w najbliŜszym czasie o 1/3. Zaoszczędzone 300 tys. zł. pozwoliłyby  
spłacać zaciągniętą poŜyczkę. 
Nabór wniosków rusza w czerwcu 2011 roku.  
 
Radny Stefan Ławicki  wnioskował o uporządkowanie i poprawę estetyki zakola nad rzeką 
Wel przy wjeździe do szkoły.  
Ponadto radny zgłosił, Ŝe na prywatnej niezamieszkałej posesji, gdzie była mleczarnia w 
Bratianie stoi olbrzymia topola, drzewo to zapaliło się w środku. Interweniowała straŜ 
poŜarna. Teraz zagraŜa bezpieczeństwu, bo stoi przy drodze, z dwóch strona przebiega linia 
energetyczna.   
 
Radny Zdzisław Dom Ŝalski  zgłosił, Ŝe przy drodze do pana Brdękiewicza jest przepust, 
który naleŜy poszerzyć o 1 rurę. Rura leŜy przy przepuście od 2 lat.  
Wnioskował do Wójta o przedstawienie bliŜszych informacji na temat Zgromadzenia 
Wojewódzkiego Spółek Wodnych.  
 
Radny Zbigniew Wi śniewski  zgłosił następujące zapytania i wnioski: 
– o wykoszenie poboczy na drogach powiatowych,  
- zebranie korzeni i innych zanieczyszczeń z poboczy dróg gminnych, gdzie sypany był 
tłuczeń,  
- zapytał, kiedy będzie wypłata akcyzy dla rolników.  
- kiedy dokładnie przewiduje się zbiórkę folii od rolników, miała być w maju.  
- wnioskował o zorganizowanie spotkania z Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg i 
Starostą Powiatu w sprawie dokończenia budowy chodnika we wsi Nawra w roku 2012.  
- zapytał, czy prawdą jest, Ŝe w Nawrze jest przygotowywana jest nowa tablica ogłoszeń w 
centrum wsi. 
Radny zapytał równieŜ, czy w ostatnim czasie Gmina przejęła drogę w Pacółtowie, która nie 
ma Ŝadnego zjazdu, ani nie łączy się z drogą powiatową lub gminną.  
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Radna Mirosława Granica  zapytała o bliŜsze informacje na temat zbiórki elektrośmieci.  
 
Radna Halina Sie ńska  wnioskowała o przegląd, uporządkowanie i doprowadzenie do 
przejezdności drogi poŜarowej do Drwęcy przy ulicy Parkowej w Mszanowie.  
 
Radna Bo Ŝena Hoppe  wnioskowała o naprawę chodnika w Gwiździnach od przystanku w 
stronę boiska.  
 
Radna Barbara Grzywacz  – poinformowała, Ŝe na ostatnim zebraniu wiejskim podjęli 
decyzję o nadaniu nazw ulicom w Jamielniku. Okazało się, Ŝe właściciele kilku budynków 
połoŜonych  w obrębie Bagna, zameldowani są w Jamielniku, dlatego, Ŝe działki te 
bezpośrednio przylegają do zabudowań w Jamielniku.  
 
Radny Andrzej  Pie ńczewski,  w imieniu Rady Sołeckiej w Skarlinie oraz miejscowej OSP 
zapytał, co ze sprawą przekazania pieniędzy ze sprzedaŜy świetlicy po połowie dla rady 
sołeckiej i OSP. 
Zgłosił, Ŝe mieszkańcy proszą o kosze na śmieci szczególnie na wybudowaniach i działkach, 
bo śmieci przywoŜą do wsi, a są od zrazu zapełnione. 
UwaŜa, Ŝe w Skarlinie być moŜe niepotrzebnie nawieziono tłuczniem w jednym ciągu odcinek 
około 1 km drogi we wsi, a moŜna było tylko w niektórych miejscach i nawieźć jeszcze na 
wybudowaniach.  
 
Pan Marek Miecznikowski  poinformował, Ŝe odbył się przegląd hydrantów, 1 był 
niesprawny. Wnioskował o zainteresowanie się sprawą jakości wody (jest ciemnego 
zabarwienia) u ostatniego odbiorcy w sieci. Pani ta jest zmuszona kupować wodę w sklepie. 
  
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2011. 
Zmiany budŜetu omówiła Skarbnik Gminy: 
załącznik nr 1: 
- dotacja na zwrot podatku akcyzowego dla rolników – 279.680,69 zł.  
- dział 700 – dotacja 6.540,- na zagospodarowanie centrum wsi w Gwiździnach, 
- dotacja dla OSP w Skarlinie 3.900 zł. na zakup sprzętu, 
- zmniejszenie dotacji celowej w § 85212 o 38.144 zł., w to miejsce zwiększono w § 85214 na 
zadania własne gminy o 20.672 zł.  i w 85216 o 17.472 zł.  
- zwiększenie dotacji na doŜywianie o 30.898 zł.  
- zwiększenie dotacji celowej na sport o 20.000 zł.  
Dotacje, które Gmina otrzymała zostały rozdysponowane po stronie wydatków. Zmiany w 
samych wydatkach są to przesunięcia między działami i paragrafami. 
- z dotacji na paliwo bezpośrednio na wypłatę na rolników przeznaczono 274.196,75 zł., na 
obsługę zadania tj. zakup materiałów 1.500 zł., zakup usług pozostałych 3.983,94 zł.  
- drogi - zmniejszono zakup usług remontowych o 224.000 zł.  
- zwiększono o 224.000 zł. na zakup materiałów i wyposaŜenia tj. zakup tłucznia, 
- gospodarka mieszkaniowa – gospodarka gruntami i nieruchomościami – zmniejszenie o 
37.300 zł., zwiększenie w tym dziale o 15.000 zł. na zakup materiałów, natomiast zakup 
usług remontowych zmniejszono o 52.300 zł. 
- w dziale 750 – rada gminy – wypłata diet radnym zwiększenie o 3.300 zł., zmniejszenie o 
1.800 zł. – zakup usług telefonii komórkowej i w podróŜach słuŜbowych o 1.500 zł. 
- urząd gminy: zwiększenie na wynagrodzenia bezosobowe o 14.336 zł.  
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zakup materiałów i wyposaŜenia zwiększenie o 10.000 zł., natomiast zmniejszono o 10.000 
zł. na zakup energii,  zakup pozostałych usług zwiększono o 10.000 zł., opłaty za telefonię 
komórkową zmniejszono o 10.00 zł. , zmniejszenie o 2.000 zł. wydatków na podróŜe krajowe,  
- pozostała działalność - zwiększenie o 2.000 zł. na zakup materiałów, 
- ochotnicze straŜe poŜarne: zwiększenie o 5.000 zł. na ekwiwalent dla straŜaków za udział w 
akcjach ratowniczo-gaśniczych, zmniejszenie o 11.100 zł. środków na zakup materiałów i 
wyposaŜenia,  zakup energii zwiększono o 5.000 zł., zakup pozostałych usług zwiększono o 
5.000 zł.  
- rezerwa Wójta zmniejszona o 14.336 zł.  
- przeciwdziałanie alkoholizmowi – wydatki osobowe zmniejszono o 1.800 zł. , 
wynagrodzenia bezosobowe zmniejszono o 1.880 zł. , zakup materiałów i wyposaŜenia 
zwiększono o 2.860 zł., zakup pozostałych usług zwiększono o 1.620 zł. oraz szkolenia 
zmniejszone o 800 zł.  
- pomoc społeczna – zmiany wynikają z decyzji otrzymanych z Urzędu Wojewódzkiego, m.in. 
zwiększenie o 38.898 zł. na doŜywianie dzieci.   
- gospodarka odpadami: zwiększenie o 2.000 zł.  
- oczyszczanie miast i wsi: zakup materiałów i wyposaŜenia zwiększenie o 38.757 zł. w 
związku z przetargiem na zakup worków do selektywnej zbiórki odpadów,  zmniejszenie 
pozostałych usług o 12.000 zł.  
- oświetlenie ulic i placów zmniejszenie o 2.000 zł.  
- wydatki związane z ochroną środowiska, składki na rzecz związku zmniejszenie o 12.818 
zł., zwiększenie: dotacja na budowę drogi – 12.601 zł. oraz 12.300 zł. – połowa kosztów 
opracowania dokumentacji na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. 
- ośrodki kultury, świetlice – zwiększenie na zakup materiałów o 5.00 zł., pozostała 
działalność (sport) zwiększenie o 20.000 zł.  
załącznik nr 3 limity wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne – zaplanowano 24.600 
zł.  na dokumentację na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków, z tym, Ŝe wydatki w 
roku bieŜącym 12.300 zł.  Zmniejszono wydatki o 50.000 zł. w roku 2011 na budowę 
wodociągu w Gwiździnach i zwiększono o tę kwotę w roku 2012. 
załącznik nr 3a: zmiana w poz. 1 – budowa wodociągu w Gwiździnach 
załącznik nr 4 bez zmian. 
 
Radny Zbigniew Wi śniewski  - na Radę Gminy zabrakło 3 tys. zł. Rada zrezygnowała z 
gazety Wspólnota i z proponowanych telefonów komórkowych, pozostało w budŜecie 7 tys. 
zł., a teraz zabrakło jeszcze 3 tys. zł.  
 
Skarbnik wyjaśniła, Ŝe to są wydatki w innym paragrafie, a zwiększenie jest w 
wynagrodzeniach radnych. Wydatki były nie doszacowane i w tej chwili trzeba uzupełniać. 
Nie tylko w tym paragrafie jest taka sytuacja.  
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Roman Biegajsk i – wydatki na paliwo dla rolników, 
pozostaje kwota 5,5 tys. zł. na zakup pozostałych usług, materiałów i wyposaŜenia, czy tyle 
kosztuje obsługa zadania.  
 
Skarbnik  odpowiedziała, Ŝe do tej pory wynagrodzenie z tego tytułu otrzymywali pracownicy 
obsługujący to zadanie. Obecnie decyzją Wójta zwiększono na wydatki związane z obsługą. 
  
Radny Roman Brzeski zapytał na co konkretnie zostało przeznaczone 5 tys. zł. w dziale 
domy, świetlice i kluby.  
 
Skarbnik odpowiedziała, Ŝe w tym dziale było juŜ przekroczenie tj. zakup materiałów i 
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wyposaŜenia, to są drobne rzeczy. 
 
Radna Mirosława Granica  – zaplanowano zakup projektu na budowę przydomowych 
oczyszczalni, czy przewiduje się zakup płynu dla wszystkich chętnych, o czym mówiono na 
komisji.  
 
Wójt odpowiedział, Ŝe moŜna rozwaŜyć w budŜecie na rok 2012. W bieŜącym roku 
zaplanowano jedynie połowę wydatków na projekt techniczny. Taka dotacja na pewno byłaby 
zachętą. Ostateczna decyzja nie została jeszcze podjęta i zaleŜy od zainteresowania 
mieszkańców. 
 
Radny Przemysław Kotewicz  zapytał, czy w bieŜącym roku będzie moŜliwość budowy. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe jeŜeli będzie opracowana dokumentacja to tak, ale  ewentualne 
dofinansowanie dopiero w przyszłym.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr VIII/34/2011 zmieniaj ącą 
uchwał ę Nr IV/15/11 z dnia 12 stycznia 2011r. w sprawie uc hwalenia bud Ŝetu gminy 
Nowe Miasto Lubawskie na 2011r.  
Uchwała stanowi załącznik nr  4. 
  
Przewodniczący Rady powitał przybyłych na Sesję Pana Prezesa Zarządu Zakładu 
Unieszkodliwiania Odpadów Komunalnych w Rudnie Leszka Rochowicza oraz Pana Jerzego 
Soboczyńskiego. 
 
Pan Prezes poinformował, Ŝe uwzględniając propozycję Wójta Gminy, w najbliŜszym czasie 
Zakład rozpoczyna selektywną zbiórkę odpadów na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
Poinformował, Ŝe w tym celu Gmina zakupiła 3 rodzaje worków: na szkło, plastik i papier. 
Mieszkańcy będą otrzymywali je bezpłatnie. Worki będą odbierane przez Zakład 
bezpośrednio w zagrodzie. Terminy i trasy odbioru zostaną uzgodnione z Wójtem. 
 
Radna Mirosława Granica  zapytała, czy przewidywany jest zakup stojaków na worki. 
 
Prezes odpowiedział, Ŝe na tym etapie nie.  
 
Radna Mirosława Granica  zapytała co dalej z umowami, które podpisane są z innymi 
firmami. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe to nie przeszkadza, poniewaŜ Zakład w Rudnie będzie odbierał tylko 
segregowane odpady, natomiast komunalne jak dotychczas według indywidualnych umów. 
Odpady segregowane będą odbierane raz w miesiącu. W sąsiedniej gminie taki system 
sprawdza się. KaŜdy otrzyma 3 rodzaje worków, tyle ile oddaje, tyle otrzyma w zamian. 
Gmina będzie prowadziła promocję tego systemu.  
 
Pan Roman Sienkowski  uwaŜa, Ŝe w sezonie letnim odbiór raz w miesiącu moŜe być za 
mało.  
 
Wójt odpowiedział, Ŝe moŜna wtedy otrzymać większą liczbę worków. 
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Radny Zbigniew Wi śniewski  zapytał o koszt przedsięwzięcia. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe Gmina ponosi koszt zakupu worków. Odbiór leŜy w gestii Zakładu w 
Rudnie. Obecnie część koszy jest obsługiwanych przez Zakład Usług Komunalnych w 
Mszanowie i Gmina za tę usługę płaci. W budŜecie jest na ten cel 40.000 zł. Zakupiono 100 
tys. worków, kosztowały 30 tys. zł. Liczymy, Ŝe wejdzie w Ŝycie ustawa na podstawie, której 
kaŜdy mieszkaniec będzie płacił opłatę  tzw. śmieciową.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe zbiórka będzie we wsiach, natomiast z wybudowań 
trzeba będzie dowieźć do ustalonego punktu zbiorczego. 
 
Wójt podsumowując stwierdził, Ŝe mieszkańcy na pewno będą zadowoleni z systemu 
selektywnej zbiórki odpadów u źródła. Zakład teŜ skorzysta, bo śmieci będzie więcej 
posortowanych. Zyska równieŜ estetyka wsi. JeŜeli wszystkie prace sprawnie przebiegną być 
moŜe od czerwca system będzie wdraŜany.  
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów w miejscowości Pustki (obręb geodezyjny Radomno), Gmina Nowe 
Miasto Lubawskie. 
 
Projekt omówił Pan Zygmunt Grubalski. Plan dotyczy 2 działek o powierzchni 3,5 ha o 
przeznaczeniu na cele budownictwa mieszkaniowego. W planie uwzględniono równieŜ 
drogę, którą Gmina przejmie na własność dla umoŜliwienia połączenia z inną drogą gminą. 
Obecnie łączą się one poprzez drogę na prywatnej działce.  
Opłata z tytułu wzrostu wartości nieruchomości wynosi 20%. 
 
Wójt wyjaśnił, Ŝe droga, która będzie nieodpłatnie przekazana Gminie jest niezbędna. 
Obecna droga do wsi Pustki biegnie do lasu, tam jest pętla i z powrotem. Nie ma wyjazdu z 
powrotem na drogę gminną, aktualna droga jest nielegalną biegnie przez prywatne działki, a 
poniewaŜ dzieli je na pół, właściciel nie wyraŜa zgody na odstąpienie jej Gminie i 
zalegalizowanie. Jest to bardzo korzystne rozwiązanie.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr VIII/35/2011 w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przes trzennego terenów w 
miejscowo ści Pustki (obr ęb geodezyjny Radomno), Gmina Nowe Miasto Lubawskie.  
Uchwała stanowi załącznik nr  5. 
 
  
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Planu Odnowy Miejscowości Jamielnik. 
Plan omówił Pan Marcin Buliński. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr VIII/36/2011 w sprawie  
uchwalenia Planu Odnowy Miejscowo ści Jamielnik. 
Uchwała stanowi załącznik nr  6. 
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Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Pana Andrzeja Rudnickiego z 
firmy Plast Pol w sprawie zbiórki odpadów foliowych.  
 
Pan Andrzej Rudnicki poinformował, Ŝe firma zajmuje się zbiórką odpadów foliowych po 
nawozach i środkach ochrony roślin. MoŜna indywidualnie dowieźć do firmy lub zebrać w 
jednym miejscu i uzgodnić termin odbioru.   
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za pobór wody oraz za odprowadzanie 
ścieków. 
 
Prezes odczytał wniosek o zatwierdzenie taryfy za wodę i odprowadzanie ścieków. Wniosek 
stanowi załącznik nr 7. 
Proponował następujące stawki: 
 
-  wody za 1 m3  2,60 zł. brutto, do tej pory było 2,47 zł. czyli wzrost o 13 groszy, 5,26%, 
- opłata abonamentowa pozostaje na dotychczasowym poziomie – 3,03 zł.    
- stawka za odprowadzanie ścieków do oczyszczalni w Bagnie – 4,60 zł./m3 , dotychczas 
wynosiła 4,44 zł., wzrost o 3,6%, 
- stawka za odprowadzanie ścieków do oczyszczalni w Nowym Mieście Lubawskim stawka 
wynosiła 8,20 zł., lecz Miejski Zakład Komunalny podwyŜszył stawkę o 0,60 zł. i aktualnie 
proponuje się stawkę 8,80 zł.  Poinformował, Ŝe Zakład Usług Komunalnych w Mszanowie, 
poprzedniej stawki nie podwyŜsza, a nawet o 4 grosze zmniejsza.  
Zgodnie z ustaleniami na wspólnym posiedzeniu Komisji, przygotował analizę stawki za 
wodę.  Wynosiła 2,47 zł. proponowana 2,60 zł., czyli podwyŜka o 5,26%. Z tytułu wzrostu 
ceny Zakład uzyska rocznie dochód większy o 34.333,91 zł. czyli miesięcznie 2.861,16 zł.  
Cena  energii elektrycznej w 2010 roku wynosiła 0,529 zł. za kilowatogodzinę, a obecnie 
0,561 zł. czyli wzrost o 6%. Czyli wzrost ceny energii jest większy, aniŜeli proponowana 
podwyŜka.  Ceny paliwa – oleju napędowego kształtowała się 3,99 zł za 1 litr. W tym roku 
kosztuje 4,66 zł., czyli wzrost o 16,79%. Cena etyliny 95 w 2010 roku wynosiła 4,79 zł. , a w 
tym roku 5,19 zł., wzrost o 8,35 zł.  Wszystkie te wskaźniki są wyŜsze niŜ proponowana 
podwyŜka. ZuŜycie paliwa według kwietnia 2011r. wyniosło 229,39 litrów oleju napędowego 
oraz 67,53 litra benzyny bezołowiowej. Koszt paliwa w 2010r. wyniósł 1229,98 zł. po nowych 
cenach wyniósłby 1.409,96 zł. czyli wzrost o 14,63%. Dodatkowym argumentem jest średnio 
roczny wzrost wynagrodzenia o 1%, zgodnie z regulaminem Zakładu.  
Sprawa odprowadzania nieczystości płynnych do oczyszczalni w Nowym Mieście 
Lubawskim. W Nowym Mieście po podwyŜce obowiązuje stawka 6,34 zł. brutto, do której 
doliczone zostały koszty utrzymania sieci w gminie - 2,46 zł./m3. Wzrost o 7,32% 
spowodowany wzrostem ceny w mieście. Na stawkę w wysokości 2,46 zł. doliczoną przez 
Gminę składa się: planowana  maksymalna ilość ścieków dostarczonych do MZK w Nowym 
Mieście Lubawskim o ile wszyscy podłączą się, będzie wynosiła 14.074 m3 w stosunku 
rocznym, dziennie 38,56 m3 x 2,46 zł. = 94,85 zł. dziennie x 30 dni daje 2.845,50 zł. Cena 
energii w roku 2011 wynosi 0,561 zł. za kilowatogodzinę. Koszt energii elektrycznej za 
utrzymanie 3 przepompowni w Mszanowie wynosi według najnowszej faktury 465 zł. za 62 
dni, czyli dziennie 7,51 zł., miesięcznie 225,30 zł. To jest tylko utrzymanie przepompowni. W 
kaŜdej przepompowni są po 2 silniki o łącznej mocy 10,10 KW, przewidując, Ŝe będą 
pracowały 6 godzin na dobę, to jest 60 KW dziennie x 30 dni tj. 1818  KW  razy stawkę za 
energię elektryczną 1019,89 plus 225,30 zł. - stała opłata, co daje 1245,20 zł. Zakłada się, Ŝe 
2 pracowników będzie ją obsługiwało po 1 godz. tj. 60 godzin miesięcznie x 20,- zł. to jest 
1200 zł. miesięcznie. Przychód wyniósł 2.845,50 zł., a koszty 2.445,20  pozostaje 400 zł.   
Jak wspomniał na spotkaniu Komisji Prezes Miejskiego Zakładu Komunalnego na początku 
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pomógłby Gminie poprzez bezpłatne czyszczenie linii kanalizacyjnej.  
 
Radny Kotewicz  stwierdził, Ŝe w informacji brakuje danych o ilości wody sprzedanej.  
 
Prezes odpowiedział, Ŝe 238.526 m3 za ubiegły rok. 
 
Wicestarosta Marcin Buliński wyraził zaniepokojenie, Ŝe mieszkańcy nie zdąŜyli się jeszcze 
podłączyć, a juŜ podwyŜszono cenę. Stwierdził, Ŝe połowa kosztów utrzymania to energia 
elektryczna. Stawki za energię po przetargu spadły o połowę. Zapytał, czy tej niŜszej stawki 
nie naleŜałoby uwzględnić. 
 
Prezes odpowiedział, Ŝe uwzględnić trzeba cenę, która obowiązuje aktualnie. Te koszty są  
tylko podstawowymi i skalkulowane w sytuacji podłączenia wszystkich mieszkańców, a tak 
na pewno nie będzie.  
 
Wójt poinformował, Ŝe nowa stawka na energię 0,26 zł. będzie obowiązywać od 1 stycznia 
2012 roku.  
 
Radny Stefan Ławicki  wyraził obawę o wysokość ceny w przyszłości, jeŜeli teraz jest tak 
wysoka, a sieć kanalizacyjna jest nowa.  
 
Prezes wyjaśnił, Ŝe stawka 2,46 zł. na utrzymanie sieci w Gminie jest niŜsza o 4 grosze, 
aniŜeli w ubiegłym roku.  
 
Radny Przemysław Kotewicz  odniósł się do kalkulacji stawki za wodę, wzrost o 13 groszy. 
Wzrost kosztów naleŜałoby odnieść do 1 m3.  
 
Prezes odpowiedział, Ŝe podwyŜka wynosi 5,26%, a kaŜdy z czynników wpływających na 
cenę wody jest wyŜszy, aniŜeli wskaźnik podwyŜki, najniŜszy za energię.  
 
Radny Kotewicz  stwierdził, Ŝe zgadza się, ale nie ma relacji pomiędzy wzrostem 
procentowym czynników, a wzrostem procentowym ceny 1 m3.  Nie ma wyliczenia 1 KW do 
1m3. 
 
Prezes wyjaśnił, Ŝe jest ilość energii zuŜytej i kaŜdy z tych czynników jest wyŜszy, aniŜeli 
wskaźnik wzrostu. Innej moŜliwości wyliczenia nie ma. To są argumenty matematyczne.  
 
Radny Zbigniew Wi śniewski  podziękował panu Prezesowi za szczegółową analizę, jakiej 
Rada nigdy dotąd nie miała.  
 
Radna Bo Ŝena Hoppe  zapytała, czy obniŜona zostanie cena wody, jak spadnie cena 
energii.  
  
Prezes  odpowiedział, Ŝe moŜe przekalkulować.  
 
Pan Zygmunt Grubalski wyjaśnił, Ŝe nowa cena za energię uzyskana w przetargu 0,26 zł. nie 
obejmuje kosztów przesyłowych i ta stawka będzie na pewno większa.  
 
Radny Roman Brzeski  uwaŜa, ze Rada powinna umoŜliwić nowemu Prezesowi pracować i 
na koniec roku dokona analizy. Nie chodzi przecieŜ o kilku groszową podwyŜkę ceny wody, 
tymi pieniędzmi nie nadrobimy biedy.  
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Przewodnicz ący Rady Gminy Roman Biegajski  podzielił zdanie radnego Brzeskiego. 
 
Wójt uwaŜa, Ŝe trzeba dać szansę Prezesowi, poznać faktycznie koszty, obecne kalkuluje się  
na zasadzie prognozy. Wójt jest przeciwny tej podwyŜce, analizę przesunąć na listopad tak, 
Ŝeby obowiązywała od stycznia 2012 roku. Czas ten pozwoli realnie przeanalizować koszty.  
Sprawa stawki za ścieki jest złoŜona. Dyktat cenowy ze strony miasta plus koszty Gminy daje 
rekord cenowy za ścieki. Trzeba szukać innych rozwiązań. UwaŜa, Ŝe odłoŜyć sprawę taryfy 
za ścieki do listopada 2011 roku, wtedy będą znane koszty. Natomiast stawka za wodę 
zdaniem Wójta jest wywaŜona, wypośrodkowana w stosunku do okolicznych gmin.  
Koszty utrzymania sieci kanalizacyjnej na razie ponosi gmina, bo sieć nie jest przekazana do 
Zakładu.  
Są propozycje, aby sieć przekazać w administrację Miejskiemu Zakładowi Komunalnemu, 
aby stawka za ścieki była jednakowa. Koszt energii od lutego do maja według faktury wynosi 
1.000 zł.  
 
Radna Mirosława Granica  zapytała, czy nie podwyŜszenie ceny wody, nie wpłynie ujemnie 
na jakość wody. Zakład zaprzestanie niektórych zabiegów mających wpływ na jakość wody. 
 
Prezes odpowiedział, Ŝe wynika badania wody jest bardzo dobry. są 2 uwagi drobne, natury 
technicznej.  
 
Radny Kotewicz  zapytał, czy argumentem był wzrost kosztów, czy to, aby spółkę 
wyprowadzić z kryzysu.  
 
Prezes odpowiedział, Ŝe wzrost kosztów. Kondycja finansowa spółki to odrębny temat.   
 
Radny Szwechowicz  zapytał na co są przeznaczane pieniądze ze stałej opłaty i jaka to jest 
kwota.  
 
Prezes odpowiedział, Ŝe jest to kwota 66.900 zł. od 1840 odbiorców. Przeznaczana jest na 
inwestycje.  
 
Komendant Gminny OSP poinformował o przeglądzie hydrantów i zapytał, czy będą dalsze 
czynności zmierzające do usunięcia usterek.  
 
Prezes odpowiedział, Ŝe kończą sprawdzanie.  Raporty zostaną przedstawione sołtysom i 
będzie ustalone, które są najwaŜniejsze i najpilniejsze do naprawy, większość nadaje się do 
wymiany.   
 
Wracając do sprawy stawki za wodę Wójt stwierdził, Ŝe moŜe mieć odmienne zdanie z 
Prezesem w tej sprawie. Argumentem przemawiającym za odłoŜeniem sprawy do listopada 
jest to, Ŝe toczą się jeszcze negocjacje z miastem w sprawie stawki za ścieki.  
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Roman Biegajski  proponował w tej sytuacji zapis w 
uchwale, Ŝe cena 1m3 ścieków wynosi 2,46 zł. dla Zakładu usług Komunalnych w Mszanowie 
plus opłata ustalona przez Miejski Zakład Komunalny (bez kwoty). Po wynegocjowaniu kwoty 
ta stawka zmieni się.  
 
Wójt poinformował, Ŝe w mieście obowiązuje od 1 czerwca stawka 6,34 zł. dla obszaru 
Nowego Miasta Lubawskiego. Dla naszej Gminy prowadzimy rozmowy. Podjęta uchwała w 
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naszej Gminie spowodowałaby utrudnienie negocjacji.  
 
Prezes wyjaśnił, Ŝe dotychczas obowiązywała stawka 8,20 zł. w tym 2,50 zł. dla Gminy.  
 
Przewodnicz ący Rady  - czyli obecnie obniŜamy do 2,46 zł.. Miasto podwyŜszyło i na to 
wpływu nie mamy. 
 
Wójt stwierdził, Ŝe obecnie obowiązująca stawka 8,20 zł. to bardzo wysoką. Rozmawiamy o 
podwyŜce o 60 groszy spowodowanej decyzją miasta. Dla mieszkańca Gminy nie jest 
waŜne, kto podwyŜszył, bo uchwałę końcową podjęła Rada Gminy. UwaŜa, Ŝe stawka 8,20 
zł. zabezpiecza koszty. 
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Roman Biegajski  stwierdził, Ŝe jeŜeli pozostawimy 8,20 zł., 
to znaczy, Ŝe obniŜymy część przypadającą dla ZUK-u z 2,50 zł. do 1,90, bo na stawkę 
ustaloną przez Radę Miejską nie mamy wpływu. Uchwałę trzeba podjąć, bo aktualna 
obowiązuje do 30 czerwca 2011r.  
 
Wójt stwierdził, Ŝe wyliczenia Prezesa bazują na prognozach, to nie są autentyczne koszty.  
Będziemy czynili starania, aby jak najwcześniej umoŜliwić podłączanie się, a wtedy znane 
będą faktyczne koszty. Miasto wysuwa argument, Ŝe Gmina za obsługę 1 nitki zamierza 
pobierać 2,50 zł. od 1 m3, a miasto za 1m3 ścieków pobiera 6 zł.   
 
Przewodnicz ący Rady  stwierdził, Ŝe to porównywalny odcinek sieci w Mszanowie do ulicy 
Sadowej w Nowym Mieście Lubawskim i od tej ulicy do oczyszczalni, i miasto teŜ powinno 
pobierać 2,50 zł.  
 
Wójt odpowiedział, Ŝe trudno określić, ponadto nie wiadomo ile gospodarstw podłączy się.  
 
Radny Kotewicz  uwaŜa, Ŝe moŜe w tej sytuacji lepiej ustalić niŜszą stawkę, byłby argument 
dla miasta.  
 
Wójt, a jeŜeli Prezes przedstawi kalkulacje, Ŝe koszty są wyŜsze, zawsze moŜna zmienić. 
 
Prezes zapytał, czy jeŜeli wystąpią straty w tym zakresie, czy gmina je pokryje. 
 
Radny Stefan Ławicki  zapytał, czy uchwalając dzisiaj stawki, za 3 miesiące będzie moŜna 
je zmienić. 
 
Przewodnicz ący Rady  odpowiedział, Ŝe uchwałę zawsze moŜna zmienić. Za oświetlenie 
płaci Gmina. W związku z tym kiedy zostanie przekazane do ZUK i Gmina przestanie płacić. 
Koszty są i płacą je podatnicy. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe jak okaŜe się, Ŝe miasto sieci nie przejmie, to zostanie przekazana do 
ZUK. 
 
Radny Kotewicz  uwaŜa, Ŝe spółce nie moŜna przekazać sieci, która nie funkcjonuje, bo 
koszty ją pogrąŜą.  
 
Wójt  - czy moŜna zostawić stawkę na ścieki i po 2 miesiącach funkcjonowania sieci Prezes 
dokona analizy finansowej i ewentualnie podwyŜszymy. 
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Radny Zbigniew Wi śniewski  zapytał dlaczego dzisiaj ta uchwała jest w porządku obrad, 
skoro jest tyle niejasności. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe Prezes złoŜył wniosek o ustalenie taryfy i Rada podjęła dyskusję.  
 
Radny Kotewicz  stwierdził, Ŝe jeŜeli chodzi o stawkę za wodę, to jest niewielka i faktycznie 
to nie jest problem, bo droŜeje wszystko. 
 
Przewodnicz ący Rady  zapytał radcę prawnego, czy w pkt 4 uchwały moŜna zapisać, Ŝe 
cena 1m3 ścieków wynosi 2,46 zł. dla Zakładu Usług Komunalnych w Mszanowie plus opłata 
dla MZK w Nowym Mieście Lubawskim.  
 
Radca prawny wyjaśnił, Ŝe takiej ingerencji nie moŜna podjąć. Rada dyskutuje nad taryfami, 
które zaproponował Prezes. Wynikają one z rozporządzenia, które szczegółowo określa 
sposób opracowania taryfy i nie moŜna wprowadzać nowych stawek, ani ich zmieniać. Rada 
moŜe je zatwierdzić lub odrzucić.  
 
Przewodnicz ący Rady  zapytał, jakie będą konsekwencje jeŜeli Rada odrzuci. 
 
Radca odpowiedział, Ŝe art.24 ust. 8 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę mówi, Ŝe 
jeŜeli Rada Gminy nie podejmie uchwały  w terminie, o którym mowa w ust.5 tj. 45 dni od 
dnia złoŜenia wniosku o ustalenie taryfy, taryfy zweryfikowane przez wójta wchodzą w Ŝycie 
po upływie 70 dni od dnia złoŜenia wniosku.  
 
Przewodnicz ący Rady  zapytał, co w sytuacji, kiedy rada zagłosuje i odrzuci wniosek. 
 
Radca odpowiedział, Ŝe w tej sytuacji lepiej zdjąć ten punkt z porządku obrad lub zaniechać 
głosowania. Głosowanie jest podjęciem rozstrzygnięcia w tej kwestii.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe jeŜeli Rada odrzuci uchwałę to pozostanie tylko 
satysfakcja, bo stawki i tak wejdą w Ŝycie. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę. 
 
Po przerwie wznowił obrady i zaproponował Radzie zwołanie Sesji za tydzień – 31 maja i 
podjęcie uchwały w tej sprawie. Po krótkiej Sesji odbyłoby się posiedzenie wszystkich 
Komisji w sprawie wykonania budŜetu Gminy za rok 2010. 
W ciągu najbliŜszego tygodnia, czyli do 31 maja Pan Wójt i Pan Prezes uzgodnią stawki i 
przedstawią propozycję.  
Zaproponował Radzie zdjęcie tej uchwały w porządku obrad.  
 
W głosowaniu, Rada Gminy większością głosów zdecydowała o zdjęciu projektu uchwały w 
porządku obrad. 
 
Radny Przemysław Kotewicz  zwrócił uwagę, Ŝe gdyby od początku Rada została 
poinformowana o stanie prawnym w tym zakresie uniknęłaby niepotrzebnej dyskusji. 
  
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą 
Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie, a Gminą Kurzętnik w sprawie realizacji inwestycji 
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wspólnej pod nazwą „Budowa drogi Gwiździny – Krzemieniewo”. 
 
Wójt wyjaśnił, Ŝe uchwała dotyczy porozumienia w sprawie wykonania dokumentacji 
projektowej na budowę drogi Gwiździny-Krzemieniewo. W granicach Gminy znajduje się 
odcinek długości 1700 metrów, natomiast Gminy Kurzętnik kilkaset metrów. Środki na 
wykonanie dokumentacji są zaplanowane w budŜecie. Porozumienie z Wójtem Gminy 
Kurzętnik zostanie podpisane po podjęciu uchwały.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr VII/37/2011 w sprawie 
wyra Ŝenia zgody na zawarcie porozumienia pomi ędzy Gmin ą Nowe Miasto Lubawskie 
z/s w Mszanowie, a Gmin ą Kurzętnik w sprawie realizacji inwestycji wspólnej pod 
nazwą „Budowa drogi Gwi ździny – Krzemieniewo”.   
Uchwała stanowi załącznik nr 8. 
 
W glosowaniu brało udział 14 radnych.  
 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Projekt omówił Pan Zygmunt Grubalski. 
Poinformował, Ŝe obowiązujące studium zostało opracowane w 2000 roku i zmienione w 
2005 roku. Na przestrzeni tego  okresu zmieniły się przepisy, ponadto zmieniły się kierunki 
rozwoju. W studium naleŜy uwzględnić lokalizację elektrowni wiatrowych, uaktualnić miejsce 
przebiegu obwodnicy,  wskazać tereny pod budownictwo jednorodzinne, wielorodzinne, 
usługowo-przemysłowe i złoŜa kopalniane. Koszt opracowania studium, w wyniku 
przeprowadzonego przetargu, wynosi około 40 tys. zł.  
 
Wójt stwierdził, Ŝe jest to jeden z najwaŜniejszych dokumentów w Gminie. Określi koncepcje 
zagospodarowania przestrzennego Gminy. Opracowanie studium będzie trwało około 1 roku, 
a sprawa lokalizacji elektrowni wiatrowych jest bardzo pilna. Wnioskował o podjęcie uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski odczytał projekt. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr VII/38/2011 w sprawie  
przyst ąpienia do sporz ądzenia zmiany studium uwarunkowa ń i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto L ubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9. 
 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie apelu przeciwko zaniechaniu realizacji budowy obwodnicy 
drogowej Nowe Miasta Lubawskiego. 
 
Wójt poinformował, Ŝe do Wójta i Przewodniczącego Rady wpłynął apel byłego Burmistrza 
Nowego Miasta Lubawskiego Pana Witolda Lendziona o podjęcie działań w kierunku budowy 
obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego. Poinformował,  obecnie z powodu protestu 1 
mieszkańca ta inwestycja ma być zaniechana i odłoŜona w czasie. Jest uzasadniona obawa, 
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Ŝe ta inwestycja nie będzie w ogóle realizowana dlatego, Ŝe Generalna Dyrekcja Dróg i 
Autostrad szuka oszczędności. Stąd wspólnie z sąsiednimi gminami podjęte zostały 
działania, w których przeciwstawiamy się spowolnieniu realizacji tej inwestycji. Takie uchwały 
podejmują sąsiednie gminy. Pisma zostaną wysłane równieŜ do parlamentarzystów z 
regionu.  
 
Pan Zygmunt Grubalski poinformował, Ŝe ostatnio podczas pobytu w Generalnej Dyrekcji w 
Olsztynie przeprowadził rozmowę w tej sprawie i uzyskał informację, Ŝe ta inwestycja moŜe 
być odłoŜona do 2020 roku, o ile będą środki unijne. Obecnie środki są przyznane, ale w 
związku z protestem przepadają. Nie moŜna nawet przeznaczyć ich na inną inwestycję. 
Następne mogą znaleźć się w 2020 roku. Ta inwestycja jest zagroŜona.  
 
Wójt stwierdził, Ŝe trudno uwierzyć, iŜ jeden protest dotyczący rośliny – storczyka moŜe 
zniweczyć inwestycję wartą miliardy złotych. Trudno określić czy ten protest nie jest z 
korzyścią dla decydentów. Ta inwestycja została uwzględniona jako jedna z nielicznych z 
programu Rozwoju Polski Wschodniej.  
 
Wicestarosta poinformował, Ŝe Generalna Dyrekcja juŜ miała rozpisany przetarg na 
opracowanie dokumentacji technicznej. Odwołanie wpłynęło od decyzji środowiskowej, bez 
której nie moŜna było ustalić ostatecznej trasy przebiegu obwodnicy. Przetarg został 
uniewaŜniony, bo nie jest znana trasa przebiegu obwodnicy, to przetarg nie miał 
uzasadnienia. Odwołanie wpłynęło w lipcu ubiegłego roku do Dyrekcji Ochrony Środowiska  
w Olsztynie i do tej pory jest nie załatwione. Odwołanie zostało przekazane do Generalnej 
Dyrekcji Ochrony Środowiska w Warszawie. Kierowane tam są równieŜ monity.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie apelu przeciwko zaniechaniu 
realizacji budowy obwodnicy drogowej Nowego Miasta Lubawskiego. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10.  
 
Radny Przemysław Kotewicz  wnioskował o zmodyfikowanie treści uzasadnienia. Prosił o 
połoŜenie nacisku na aspekty dotyczące bardziej naszej Gminy, a w przedstawionym 
uzasadnieniu jest bardziej o mieście Nowym Mieście Lubawskim. W naszym interesie jest 
obrona interesów Gminy.  
 
Przewodnicz ący Rady  odczytał uzasadnienie i prosił o wskazanie, w którym miejscu 
naleŜałoby zmienić. 
 
Radny Kotewicz  zgłosił, Ŝe w pierwszym akapicie w ostatnim wierszu dodać „codzienne” 
zagroŜenie dla bezpieczeństwa ruchu drogowego.    
 
Przewodnicz ący Rady  – moŜe dodać, „przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie”. 
 
Radna Mirosława Granica  w pierwszym akapicie, drugim wierszu zmienić „przez teren 
Nowego Miasta Lubawskiego i Gminy”.  
 
Przewodnicz ący Rady  – w drugim akapicie w 6 wierszu  zmienić na: „mieszkańcom 
sąsiednich gmin codziennie dojeŜdŜających do szkół i do pracy”. 
 
Radna Mirosława Granica  – wystarczy wykreślić wyraz „temu”. 
 
Radny Przemysław Kotewicz  wnioskował o przygotowanie uzasadnienia i podjęcie tej 
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uchwały na Sesji za tydzień.  
 
Przewodnicz ący Rady   poddał pod głosowanie wniosek o zdjęcie tego punktu z porządku 
obrad.  
 
W głosowaniu, Rada Gminy 14 głosami „za”, nie było głosów przeciwnych i wstrzymujących 
się zdecydowała o zdjęciu tego punktu z porządku obrad. 
 
 
Ad 14 
Informacja o funkcjonowaniu oświaty w roku 2010. 
 
Pan Łukasz Rumiński nauczyciel z Zespołu Szkół w Jamielniku przedstawił zebranym 2 
urządzenia własnej konstrukcji. Jedno z wykorzystaniem komputera i projektora 
wykorzystywane jako tablica interaktywna. Drugie urządzenie – stolik interaktywny 
skonstruowane na bazie zwykłego mebla szkolnego. Urządzenia moŜna wykorzystać jako 
pomoce naukowe do prowadzenia lekcji. 
 
Informację o stanie oświaty w formie prezentacji multimedialnej przedstawiła Dyrektor 
Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska.  
Informacja stanowi załącznik nr 11. 
 
Przewodnicz ący Rady poinformował, Ŝe Komisja Oświaty na ostatnim posiedzeniu 
zajmowała sprawą braku 40 tys. zł. na prowadzenie oddziałów – klasy „0” dla dzieci 5 letnich 
z 25 godzinami w tygodniu, a nie 12 godz. jak do tej pory.  Te dzieci w przyszłym roku 
szkolnym pójdą do pierwszych klas.   
 
Pani Dyrektor wyjaśniła, Ŝe w tym roku wchodzi obowiązek szkolny dla dzieci 5 letnich. Do tej 
pory dzieci te łącznie z 3 i 4 latkami były w zespołach wychowania przedszkolnego z 12 
godzinami zajęć w tygodniu. Dziecko 5 letnie powinno uczestniczyć w zajęciach 
obejmujących 25 godzin w tygodniu dlatego, Ŝe w następnym roku idzie do pierwszej klasy.   
W tej sytuacji dzieci 6 letnie miałyby 25 godzin, natomiast 5 letnie 12 godzin. W szkołach 
podstawowych udało się połączyć w jeden zespół dzieci 5 i 6 letnie.  Natomiast w zespołach 
szkół, ze względu na duŜą liczbę uczniów nie udało się utworzyć 1 oddziału, np. dzieci 6 
letnich w „0” jest 20, natomiast 5 letnich jest 27, w Bratianie jest 39 dzieci 5 letnich, czyli 2 
grupy 5-latków plus 1 grupa dzieci 6 letnich licząca 27 osób. Zaproponowałam na 
posiedzeniu Komisji Oświaty, aby w Bratianie zostawić 1 zespół wychowania przedszkolnego  
dla dzieci 3 i 4 letnich, a pieniądze, które tu będą zaoszczędzone przeznaczyć na oddziały 
dzieci 5 letnich. W tej chwili trudno określić czy będą to 2 czy 3 oddziały, bo część dzieci z 
Mszanowa uczęszcza do szkoły w Nowym Mieście Lubawskim.  
Według obliczeń do końca roku kalendarzowego dla oddziałów „0” dla dzieci 5 i 6 latków 
zabraknie 40 tys. zł.  
 
Przewodnicz ący Rady  zwrócił się z prośbą do pana Wójta o znalezienie tych pieniędzy, bo 
te dzieci nie mogą być pokrzywdzone i tak są rok młodsze, to jeszcze miałyby mniejszą 
liczbę godzin.  
 
Pani Dyrektor poinformowała, Ŝe w oświacie nie jest w stanie poszukać juŜ Ŝadnych 
oszczędności dlatego, Ŝe w niektórych szkołach juŜ brakuje środków na ogrzewanie. 
Brakujące 300 tys. zł. na początku roku, teraz daje się odczuć.  
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Przewodnicz ący Rady Gminy Roman Biegajski  na Komisji była mowa, aby rodzice dzieci 
uczęszczających do oddziałów przedszkolnych 12 godzinnych ponosili symboliczną opłatę za 
pobyt tych dzieci, np. 1 zł. za godzinę, co daje 50 zł. miesięcznie od dziecka. Łącznie byłoby 
to 4 tys. zł.  Tych grup przedszkolnych Gmina nie musi organizować, więc rodzice mogliby 
niewielkie opłaty ponosić.  
 
Radna Mirosława Granica  uwaŜa, Ŝe opłaty rozwiązałyby chociaŜ w części problem 
środków czystości dla szkół. W tej chwili nie ma na ten cel pieniędzy, pozostaje juŜ tylko 
woda.  
Poinformowała, Ŝe są sytuacje, Ŝe dzieci wygrywają konkursy, przechodzą do etapów 
wojewódzkich, a szkoła nie ma pieniędzy na transport tych dzieci na konkurs. Te dzieci 
powinny być dumą Gminy. 
 
Wójt potwierdził, Ŝe to prawda. W przyszłości trzeba zastanowić się nad wyodrębnieniem 
funduszu na ten cel.  
 
Pani Dyrektor uwaŜa, Ŝe dowóz powinien zapewnić organizator konkursu. 
 
Pani Mirosława Granica  poinformowała na jakie konkursy i turnieje sportowe ponadgminne 
zakwalifikowały się dzieci z obszaru Zespołu Szkół w Jamielniku. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe to nie jest złośliwość, ale nie ma środków. W kwestii opłaty 
odpowiedział, Ŝe jak najbardziej dobrowolne wpłaty na rzecz Rady Rodziców. Natomiast 
jeŜeli chodzi o wprowadzenie obligatoryjne opłat, musi wypowiedzieć się radca. Gmina Nowe 
Miasto Lubawskie jako nieliczna z okolicznych gmin finansuje zespół wychowania 
przedszkolnego z własnych środków, inne pisały projekt i otrzymały środki. Kosztuje to ponad 
200 tys. zł. JeŜeli będzie moŜliwość złoŜenia wniosku, to uczynimy. 
 
Pani Danielewska poinformowała, jak odbywało się finansowanie tego zadania wcześniej. 
Zespół wychowania przedszkolnego kosztuje rocznie 96 tys. zł. To są tylko wynagrodzenia 
nauczycieli, wyposaŜenie i pomoce pozostały po realizacji zadania w porozumieniu 
Demokratyczną Unią Kobiet. Zajęcia są na bazie szkoły.   
 
Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe jest to zadanie własne, ale nie musimy go realizować.  
 
Wójt uwaŜa, Ŝe jest duŜa presja mieszkańców, aby te zespoły funkcjonowały.  
 
Przewodniczący uwaŜa, Ŝe nawet niewielką opłatę rodzice powinni wnosić. Wspomniane 96 
tys. zł. to nie są wszystkie koszty, pozostaje oświetlenie, ogrzewanie. Tego nie liczymy, bo 
zajęcia odbywają się na bazie szkoły.  
 
Radna Mirosława Granica poinformowała, Ŝe Komisja Oświaty na wczorajszym posiedzeniu 
mówiła jeszcze o innym sposobie pozyskiwania środków. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe zaproponował, aby szkoły zaczęły zarabiać. Gmina 
powinna wykonać prospekty szkół, wysłać je do firm turystycznych, do firm, które prowadzą 
„zielone szkoły”. Bazę sportową moŜna wykorzystać na obozy sportowe.  
 
 
Ad 15 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzielił Pan Wójt: 
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Odpowiedzi na zapytania zgłoszone na poprzedniej Sesji, na które Wójt nie mógł udzielić 
odpowiedzi: 
- Pani Barbara Grzywacz podniosła problem utrudniania dostępu do komina w budynku po 
posterunku w Jamielniku. Sprawa została przekazana merytorycznemu pracownikowi, po 
uzgodnieniu z Zakładem Usług Komunalnych stwierdzono, ze jest potrzeba dokonania 
przeglądu i stwierdzenia przez rzeczoznawcę majątkowego wyceny części wspólnych 
budynku. Nastąpi to 10 czerwca br. 
Pan Michał Szwechowicz  zgłosił potrzebę zabezpieczenia chodnika na rzeką przy wjeździe 
do młyna. Działania zostały podjęte. Oczekujemy na wycenę zabezpieczenia tego miejsca 
siatką.  
Sprawa zakupu siatki na boisko Orlik została zlecona Dyrektorowi Gminnego Centrum 
Kultury, oczekujemy na oferty. 
Radny Zbigniew Wiśniewski wnioskował, aby Gminna Spółka Wodna przedstawiła raport ze 
swojej działalności. Zorganizowane zostanie spotkanie Komisji Rolnictwa z Gminną Spółką 
Wodną.  
Na wniosek radnego zgłoszony na dzisiejszej sesji, Wójt poinformował, Ŝe Wojewódzkie 
Zgromadzenie Spółek Wodnych, w którym Wójt uczestniczył dotyczyło podsumowania 
działalności za ubiegły rok, na obszarze działania głównie województwa kujawsko-
pomorskiego. Jako jedyna spółka z województwa warmińsko-mazurskim naleŜymy do 
administracji toruńskiej w tym zakresie. 
Pani Mirosława Granica pytała o zbiórkę elektrośmieci. Toczą się uzgodnienia, w których  
miejscowościach zbiórka ma się odbywać.  
 
Odpowiedzi na zapytania zgłoszone na dzisiejszej Sesji: 
- Pan sołtys z Bratiana pytał  czy gmina zatrudni pracownika w ramach prac interwencyjnych 
do prac porządkowanych we wsiach. W tym roku Gmina nie otrzymała Ŝadnych środków na 
prace publiczne, a w tej formie byli zatrudniani ci pracownicy. Prace interwencyjne to droŜsza 
forma zatrudnienia. 1 osoba została zatrudniona przez Gminną Spółkę Wodną z ich środków.  
- Pan Kotewicz poruszył sprawę pozyskiwania środków na termomodernizację budynków. 
Projekt bardzo ciekawy, ale trzeba mieć wkład własny. Wójt widzi potrzebę zmianę systemu 
ogrzewania na tańszy w szkole w Bratianie. Sprawa do rozwaŜenia w budŜecie na przyszły 
rok. 
- Pan Stefan Ławicki wnioskował o uporządkowanie zakola na rzece Wel, Wójt sprawdzi kto 
jest właścicielem terenu i rozpozna moŜliwości, odpowie na następnej Sesji.  
- W sprawie wypalonej topoli na prywatnej posesji, o ile jest moŜliwość, gmina będzie 
interweniować, aby drzewo usunąć. 
- Pan Zdzisław DomŜalski wnioskował o poszerzenie przepustu na drodze gminnej, Wójt 
rozpozna moŜliwości pod kątem finansowym. 
- Pan Zbigniew Wiśniewski  wniosek dotyczący wykaszania poboczy na drogach 
powiatowych zostanie przekazany. Sprawa usunięcia gruzu z poboczy zostanie rozpoznana. 
- W sprawie zwrotu podatku akcyzowego za paliwo dla rolników – pieniądze wpłynęły, 
dokonano wypłaty rolnikom. 
- W sprawie zbiórki opakowań foliowych od rolników, informacja była na dzisiejszej Sesji. 
RozwaŜana była moŜliwość odbioru przez Zakład Usług Komunalnych. JeŜeli ta firma nie  
sprawdzi się, to moŜe kolejną zbiórkę zorganizuje Zakład Komunalny. 
- W sprawie zorganizowania spotkania ze Starostą w sprawie dokończenia budowy chodnika 
w Nawrze. Wójt prosił o doprecyzowanie pytania. Być moŜe wystarczy pismo. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski – były uzgodnienia przed 3 laty, Ŝe gmina miała dofinansować, 
budowę przerwano, a pieniądze przeznaczono na inny cel. Teraz naleŜałoby dokończyć. 
Dysponuje pismami w tej sprawie. 
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Wójt zaprosił radnego na rozmowę dla omówienia sprawy. 
 
Na pytanie radnego Wiśniewskiego, czy prawdą jest, Ŝe w Nawrze przygotowywana jest 
nowa tablica, Wójt odpowiedział, Ŝe nie ma wiedzy w tym zakresie.  
 
- Pani Mirosławie Granicy w sprawie zbiórki elektrośmieci, Wójt odpowiedział, Ŝe będzie 
organizowane. 
 
- Pani Halinie Sieńskiej w sprawie udroŜnienia drogi poŜarowej w Mszanowie Wójt 
odpowiedział, Ŝe rozpozna sprawę i jeŜeli jest własnością gminy poczyni działania.    
 
- Pani BoŜenie Hoppe w sprawie naprawy chodnika przy boisku sportowym w Gwiździnach, 
Wójt odpowiedział, Ŝe w zaleŜności od kosztów i zakresu robót, postara się naprawić.  
 
- Pani Barbara Grzywacz wnioskowała o uregulowanie własności działek w Jamielniku, Wójt 
poprosił o pisemny wniosek w tej sprawie. 
 
Pani Mirosława Granica wyjaśniła, Ŝe są to działki połoŜone w Bagnie, bezpośrednio 
graniczące z tereny zabudowanymi w Jamielniku. 
 
- Pan Andrzej Pieńczewski pytał czy zostaną przekazane środki dla OSP i rady sołeckiej za 
sprzedaŜ remizy w Skarlinie.  Wójt odpowiedział, Ŝe radzie sołeckiej nie składał takiej 
deklaracji. Remiza OSP została sprzedana za 11 tys. zł. Deklarację taką Wójt złoŜył 
Ochotniczej StraŜy PoŜarnej duŜo wcześniej, Ŝe połowę tej kwoty otrzyma z racji, Ŝe była to 
dawna remiza.  Wójt wyraził pogląd, Ŝe mienie komunalne, które kiedyś było budowane 
środkami mieszkańców jednej konkretnej wsi, to wpływy ze sprzedaŜy tego mienia powinny 
pozostać w tej wsi na realizację określonej inwestycji. Wójt ustalił z OSP, Ŝe muszą 
poczekać.  
- W sprawie koszy na działki rekreacyjne w Skarlinie i Lekartach, odpowiedział, Ŝe zostaną 
ustawione. 
- w sprawie uwagi, co do sposobu naprawy dróg w Skarlinie, Wójt zainteresuje się i sprawdzi. 
Poinformował, Ŝe wydał pisemne polecenie pracownikowi, Ŝe naprawy mają odbywać się w 
oparciu o opinię sołtysów i odbiór większych napraw ma być podpisany przez sołtysa. 
 
 - Pan Marek Miecznikowski zgłaszał potrzebę naprawy hydrantów, odpowiedź została 
udzielona przez Prezesa ZUK. 
 
- Pan Wiśniewski pytał, czy Gmina przejęła na własność drogę w Pacółtowie, która nie łączy 
się z inną drogą, Wójt odpowiedział, Ŝe nie zna takiego przypadku, nie ma wiedzy. 
  
Komendant Gminny OSP Janusz Łupaczewski poruszył sprawę braku wyposaŜenia w 
świetlicy i remizie w Bratianie. Wnioskował o uwzględnienie sprawy podczas wyposaŜania 
innych świetlic. 
Ponadto Pan Komendant wnioskował o ogrodzenie i uporządkowanie placu zabaw w 
Bratianie. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe w bieŜącym roku nie ma środków, jedynie moŜna zaplanować na 
przyszły rok.  Sytuacja finansowa gminy jest bardzo trudna, w II półroczu trzeba będzie 
szukać dalszych oszczędności. Zabezpieczenie 40 tys. zł. dla 5-latków oznacza, Ŝe w jakimś 
dziale trzeba zmniejszyć. Trudno wskazać taki dział. Czeka nas debata na temat 
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finansowania oświaty. Przeanalizować trzeba koszty osobowe w stołówce w Bratianie, 
wyniosły w roku 2010 -  130 tys. zł.  Bogatsze Gminy nie utrzymują kuchni, zlecają firmom. 
Kuchnia w Bratianie moŜe funkcjonować tylko w innej formie. Brakuje środków na 
ogrzewanie i oświetlenie w szkołach. Jako nieliczna Gmina, na początku roku do oświaty 
dołoŜyliśmy z budŜetu 100 tys. zł. Szukać naleŜy pewnych rozwiązań, ale teŜ wpływów, 
droga jest słuszna. ChociaŜ te wpływy istotnie nie wpłyną na zmianę sytuacji. Sytuacja 
finansowa naszej Gminy jest szczególnie trudna. W budŜecie zaplanowany jest kredyt w 
kwocie 2 mln zł. na sfinansowanie deficytu, na wydatki bieŜące i to jest bardzo złe. 
ZadłuŜenie nie będzie zmniejszać się w najbliŜszym czasie. Składając wnioski, trzeba mieć 
na uwadze moŜliwości finansowe. Pani Skarbnik poinformowała, Ŝe moŜliwości inwestycyjne 
zostały wykorzystane, pozostało tylko bieŜące zarządzanie. Polityka Państwa teŜ nie sprzyja 
samorządom, kolejne zadania dotychczas realizowane jako zlecone w całości finansowane 
przez budŜet Państwa, przekwalifikowano na zadania własne gmin i przekazują 80% 
środków potrzebnych na realizację, a 20%  kosztów mają ponieść gminy i to w bieŜącym 
roku. Zwłaszcza dotyczy to zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Pani kierownik 
wbrew przepisom będzie wnioskowała do Wojewody o 100% środków. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski stwierdził, Ŝe uzasadnionym byłoby 
zorganizować posiedzenie Komisji Oświaty i Komisji Finansów. UwaŜa, Ŝe najdroŜszą szkołą 
pod względem kosztów ogrzewania nie jest Bratian, bo według analizy, którą Komisja 
otrzymała, Bratian jest na drugim miejscu od dołu i razem z Jamielnikiem naleŜy do 
najtańszych szkół.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe wpłynęło zaproszenie dla wszystkich radnych na 
spotkanie z posłem PiS.  
 
Ponadto Przewodniczący Rady poprosił radnych o udostępnienie adresów mailowych, aby 
moŜna było wysyłać projekty uchwał, które są dodatkowymi punktami na Sesji, co usprawni  
przebieg obrad. 
 
Ustalono następną Sesję na dzień 31 maja 2011r. 
 
 
Ad 16 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski 
zamknął obrady VIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
 
 
sekretarz obrad                                                           Przewodniczący Rady Gminy  
Przemysław Kotewicz                                                       Roman Biegajski  
 
 
 
 


